
 
 

 

Aasiaat 12. juli 2017 

 

I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

 

1. Hvor langt er man nået i forbindelse med opførelse af filmværksted– også 

kaldet blackbox - i samarbejde med film.gl i den gamle KNR-bygning? 

2. Har man skiftet mening om at film.gl skulle overtage blackbox? 

3. Hvad står i vejen / hvad forhindrer at man indtil nu ikke har færdiggjort 

opførelsen? 

4. Har Naalakkersuisut initiativer for at fjerne de ting der står i vejen eller 

fjerne forhindringerne? 

a. Hvis ja, hvornår kan vi forvente at forhindringerne er rettet op? 

5. Hvor mange midler vil det kræve at fjerne de ting der står i ve-

jen/forhindringerne? Hvilke omkostninger vilder være? Såfremt der vil væ-

re økonomiske konsekvenser, er Naalakkersuisut parate til at bevilge mid-

ler?  

6. Hvornår vil film.gl flytte ind til blackbox? 

7. Har Naalakkersuisut andre lokaler som film.gl kunne bruge som værksted?  

a. Hvis ja, hvad er det og hvor ligger det? 

b. Hvis den skal opføres, hvilke økonomiske konsekvenser vil der være? 

c. Er man parate til at bevilge de nødvendige midler? 

8. Der skal være en daglig leder til filmværkstedet og skal have en teknisk an-

svarlig. Er Naalakkersuisut parate til at bevilge midler i 2018 til disse to 

medarbejdere hos film.gl? 

(Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Vi har sidste år i 2016 hos kultur, undervisnings-, forsknings- og kirkeudvalget afholdt et møde 

med film.gl sammen med Naalakkersuisoq for kultur, undervisning, forskning og kirke om 

blackbox. Vi blev alle enige om at arbejde for at overdrage blackbox til film.gl. 

 

Selv om der er gået over et år, så har film.gl ikke flyttet ind til blackbox. Dette er både ærger-

ligt og beklageligt. 

 

Derfor ønsker jeg at få oplyst hvad grunden er til at film.gl endnu ikke er flyttet ind til black-

box. Har man skiftet planer? 

 

 

Med disse begrundelser fremsender jeg mine spørgsmål. 

 

Jeg ønsker, at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 

 

 


